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  به نظر، طرفین پرونده هسته ای در زمان کنونی به دنبال 
آن هستند که به توافقاتی دست یابند. این توافقات در معنای 
بازگشت کامل به برجام نخواهد بود. چرا آن موقع که باید 
توافق می شد توافق نشد اما حالا که فرصت ها از دست رفته 
و شرایط تغییر نموده، به دنبال توافق هستند. امروز ایران به 
دنبال توافق 2015 است اما آمریکا به نظر دنبال توافقی غیر 
از توافق وین است. البته آمریکایی ها به دنبال آن هستند که 
از هر فرصتی به نفع خود استفاده کننده و با نزدیک شدن به 
ایام انتخابات در آمریکا دموکرات ها برای اینکه لابی و رای 
 ایپک را از دست ندهند به نوعی در توافق با تهران دست دست 
می کنند و از سوی دیگر نمی خواهند ارتباط  ایران  با چین و 
روسیه گسترده ترشود . آمریکایی ها ضمن اینکه موقعیت های 
سابق خود را در منطقه از دست داده اند اما نمی خواهند بازنده 
کامل باشند. از این رو در عربستان همچنان سرمایه گذاری 
می کنند و با توافق ایران و عربستان هم مشکلی ندارند. از 
سوی دیگر در ایران نیز فشارهای اقتصادی موجب شده که 
دولت سیزدهم در اندیشه حل و فصل مساله برجام باشد چرا 
که مشکلات داخلی تاثیراتی بر تصمیمات سیاستمداران 
دولت گذاشته است. این شرایط در کنار تحولات در منطقه 
از جمله تاکید چین بر حل مشکلات ایران و آمریکا موجب 
شده در داخل نیز به سمت تعامل حرکت کنند. این مجموعه 
باعث شده شرایط برای مذاکره از سوی ایران نیز هموار شود. 
حال باید دید طرفین چه میزان قرار است با یکدیگر تعامل 
کنند آیا قرار است ایران مرحله به مرحله به عقب بازگردد و 
در برابر آمریکایی ها نیز مرحله به مرحله تحریم های ایران را 
کاهش دهند و یا اینکه قرار است ایران به یک باره در برابر لغو 
یک باره تحریم های آمریکا اقداماتی را انجام دهد و به نظر 
می رسد باید بررسی شود که آیا طرفین همچنان اراده توافق 
را دارند یا خیر بعد در مورد اینکه چگونه تحریم ها برداشته 
می شود، تصمیم گیری خواهد شد. بعید نیست بخشی از 
دارایی های ایران در ابتدا آزاد شود و در مرحله بعد ایران 
زندانی های آمریکایی را آزاد نماید. یا اینکه محدودیت ها و 
تحریم های فروش نفت ایران برداشته شود و در برابر ایران 
میزان غنی سازی خود را کاهش دهد. تمام این موارد اگر به 
صورت مرحله ای صورت گیرد در آن معناست که مرحله به 
مرحله چه به صورت مستقیم و چه به صورت غیر مستقیم 
در حال مذاکره هستند تا در نهایت ایران به عقب بازگشته 
و تحریم ها لغو شود. تا زمانی که اطلاع دقیقی در این ارتباط 
صورت نگیرد تنها می توان در مورد توافقات احتمالی گمانه 
زنی کرد. آمریکایی ها البته برای اینکه حسن نیت خود را نشان 
دهند احتمالا رابرت مالی را برکنار کرده اند چرا که آقای مالی 
در موارد مختلف مخالفت هایی را در توافق با ایران ابزار کرد از 
این منظر به نظر می رسد مالی را کنار زده اند تا پالس مثبتی 
به تهران ارسال کنند. البته برخی در برابر اعلام کرده اند که 
رفتن مالی به دلایل داخلی بوده اما اگر دقت کنیم برداشتن 
مالی را جز برای ارسال پالس به تهران تحلیل نخواهیم کرد. 

 تحولات در آمریکا پیرامون ایران
یادداشت

   موافقت فرمانده کل قوا 
با بخشش اضافه خدمت 

سربازان و مشمولان غایب 
انسانی  نیروی  معاونت  اعلام  برابر 
ستاد کل نیروهای مسلح، اضافه خدمت 
سنواتی کارکنان وظیفه و مشمولین 
غایب، مورد بخشش فرمانده معظم کل 
قوا قرار گرفت.به گزارش فارس، برابر اعلام 
معاونت نیروی انسانی ستاد کل نیروهای 
مسلح اضافه خدمت سنواتی کارکنان 
وظیفه و مشمولین غایب، مورد بخشش 
فرماندهی معظم کل قوا )مدظله العالی( 
قرار گرفت.در این اطلاعیه آمده است: 
به استناد مصوبه فرماندهی معظم کل 
قوا)مدظله العالی( و به میمنت عید سعید 
غدیر خم، اضافه خدمت سنواتی ۳ و ۶ 
ماهه کارکنان وظیفه دارای غیبت سنواتی 
و همچنین مشمولین وظیفه غایبی که 
تا تاریخ 1402/7/1 خود را جهت انجام 
خدمت دوره ضرورت، معرفی نمایند، 
مورد بخشش معظم له قرار گرفت. بر 
این اساس، همه کارکنان وظیفه دارای 
غیبت سنواتی برای تعیین تکلیف وضعیت 
خدمتی و بهره مندی از بخشش مذکور 
مراجعه  مربوطه  یگان  کارگزینی  به 
نمایند و مشمولین وظیفه غایب خدمت 
دوره ضرورت )موضوع بند 1 ماده 5۸ 
قانون خدمت وظیفه عمومی( چنانچه با 
بهره مندی از فرصت پیش آمده، حداکثر تا 
تاریخ 1402/7/1 خود را به دفاتر خدمات 
الکترونیک انتظامی پلیس 10+ معرفی و 
برای اعزام به خدمت سربازی اقدام نمایند، 
از مقررات بخشش اضافه خدمت سنواتی 
بهره مند خواهند شد. چنانچه هر یک 
از مشمولین وظیفه غایبی که در مهلت 
تعیین شده برای تعیین وضعیت خدمتی 
اقدامی ننمایند و یا در تاریخی که برای 
اعزام آنها تعیین شده در خدمت حاضر 
نشوند کماکان به موجب ماده مذکور با 
اضافه خدمت سنواتی به خدمت اعزام 
خواهند گردید. در ضمن این بخشودگی 
موجب حذف آثار اضافه خدمت نگردیده 
و مجوزی برای استفاده از معافیت های 
کفالت یا تحصیلی برای دارندگان غیبت 

سنواتی نخواهد بود.

 نمایندگان تشکل های 
دانشجویی در شورای نگهبان

سخنگوی شورای نگهبان گفت که 
نمایندگان تشکل های دانشجویی یک 
بازدید پنج ساعته از شورای نگهبان 
در  نظیف  طحان  هادی  داشته اند. 
توییترنوشت: در آستانه سالروز تاسیس 
شورای نگهبان، نمایندگان تشکل های 
دانشجویی در یک بازدید پنج ساعته 
در صحن شورا حاضر و مباحثات فقها و 
حقوقدانان درخصوص مصوبات مجلس 
را مشاهده کردند و با اعضا به گفت وگو 
نشستند. امیدوارم برگزاری این جلسات 
به واقعی تر شدن دیدگاه ها درخصوص 

وظایف شورای نگهبان بینجامد. 

 توضیح قوه قضائیه 
قوه قضائیه اعلام کرد که تصویر بازنشر 
شده از رئیس قوه قضائیه و حسین سلاح 
ورزی مربوط به میانه های دهه ۹0 در 
اتاق بازرگانی است. مرکز رسانه قوه 
قضائیه در این باره اعلام کرد: »بدون تردید 
انتظاری که افکار عمومی از رسانه، فعالان 
و کنشگران عرصه رسانه دارند، مزینّ بودن 
به دو خصلت صراحت و صداقت و پرهیز و 
احتراز از بی اخلاقی ها در انتشار اخبار و 
مطالب است؛ متأسفانه عارضه بداخلاقی 
رسانه ای مبتلابه عده قلیل و معدودی از 
کنشگران این حوزه است؛ در جدیدترین 
نمونه از این بداخلاقی ها، برخی رسانه ها 
با بازنشر تصویری قدیمی که مربوط به 
میانه های دهه ۹0 و دوره معاون اولی 
حجت الاسلام  والمسلمین محسنی اژه ای 
در قوه قضائیه است، مدعی شده اند که 
ایشان به عنوان قاضی القضات در کنار 
فردی به نام حسین سلاح ورزی نشسته 
است که اخیراً در مورد صلاحیت نامبرده 
برای نامزدی در انتخابات اتاق بازرگانی 
نکاتی در رسانه ها مطرح شد. همان طور 
که تصریح شد، تصویر بازنشر شده متعلق 
به میانه های دهه ۹0 در اتاق بازرگانی 
است؛ یعنی دوره ای که حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای عهده دار سمت 
معاون اولی دستگاه قضا بود و در آن سمت 
نیز امور ناظر بر حمایت از تولید و تأمین 
امنیت سرمایه گذاری را در عدلیه تمشیت 
می کرد؛ در ضمن، سلاح ورزی نیز در آن 
مقطع به عنوان عضوی از اتاق بازرگانی در 
جلسه با معاون اول وقت قوه قضائیه حضور 
داشت و در آن زمان هیچ ادله و قرینه ای 
ناظر بر عدم صلاحیت مشارالیه وجود 
نداشت؛ مضاف بر آنکه اگر آنطور که عنوان 
شده علت نکاتی که در مورد ردصلاحیت 
فعالیت های  را  شده  عنوان  نامبرده 
مجازی اش در حمایت از اغتشاشگران 
پاییز گذشته بدانیم، مسلماً و یقیناً از لحاظ 
زمانی تقارنی میان میانه های دهه ۹0 و 

اغتشاشات پاییز 1401 وجود ندارد.«

         سیدجلال ساداتیان
 سفیر اسبق ایران در لندن

ویــژه
معاون حقوقی رئیس جمهور مطرح کرد:   

انتخابات تناسبی؛ فرصت ها و چالش ها
معاون حقوقی رئیس جمهور درباره موضوع تناسبی 
شدن انتخابات گفت: در دنیا 2 دسته رژیم  انتخاباتی اصلی 
وجود دارد که درصدی از آنها اکثریتی و بخش دیگری 
هم تناسبی است. محمد دهقان با بیان اینکه هدف تمام 
این نظامات، حاکمیت عدالت انتخاباتی است، ادامه داد: 
رژیم های انتخاباتی این هدف را دنبال می کنند که همه 
گروه ها، مجموعه ها، احزاب و تفکرات کشور به جای این که 
نظرات و مطالباتشان را در خیابان ها فریاد بزنند، در پارلمان و 
مجلس نماینده داشته باشند و در آنجا نمایندگان، خواسته ها 
و تفکرات مردم را مطرح کنند. معاون حقوقی رئیس جمهور 
افزود: بر همین اساس، هر جا که حوزه انتخابیه کوچک باشد 
عدالت انتخاباتی اقتضا می کند رژیم انتخاباتی اکثریتی بوده 
و رأی اکثریت ملاک انتخاب قرار گیرد. یعنی هرکسی رای 
بیشتری کسب کرد، وارد مجلس شود. طبیعتا در چنین 
مواردی موضوعی به نام انتخابات تناسبی معنا ندارد. وی 
با بیان اینکه در جایی مثل تهران که حوزه انتخابیه بزرگی 
است، موضوع متفاوت و محل بحث و اختلاف است، توضیح 
داد: از ابتدای تصویب قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی 
این تفکیک ها صورت نگرفته است و تنها یک رژیم ثابت ساده 
به عنوان رژیم اکثریتی انتخاب شده است. بدان معنا که چه 
برای یک حوزه انتخابیه که یک نماینده دارد و چه برای حوزه  
انتخاباتی با ۳0 نماینده، رژیم انتخابات یکسان که همان نظام 
اکثریتی است، برقرار شده است. وی توضیح داد: این شرایط 
سبب می شود در حوزه های انتخاباتی بزرگ، فهرست احزاب و 
گروه هایی که رأی اکثریت را کسب نکرده اند، هیچ نماینده ای 
در پارلمان نداشته باشند، در حالی که اگر رژیم انتخابات 
تناسبی حاکم باشد، فهرستی که موفق به کسب 50 درصد 
آرا حوزه انتخابیه شده است 50 درصد کرسی ها را در اختیار 
می گیرد و فهرستی که مثلًا ۳0 درصد آرا را کسب کرده، ۳0 
درصد کرسی ها را به دست آورد که این با عدالت انتخاباتی 
سازگارتر است. معاون حقوقی رئیس جمهور تصریح کرد: اما 
باید به این نکته توجه داشت که در کشور ما که مردم در طول 
سال ها به برگزاری انتخابات به رژیم اکثریتی عادت کرده اند، 
با تغییر نظام انتخاباتی چه اتفاقی خواهد افتاد. این موضوع 
نیازمند توجه به برخی ملاحظات است. دهقان ادامه داد: به 
لحاظ اصولی باید هنگام نگارش و تصویب قانون انتخابات، 
برای شهرهای بزرگ رژیم تناسبی در نظر گرفته می شد اما 
اکنون که بعد از گذشت 40 سال تصمیم به اصلاح قانون 
گرفته شده، باید این موضوع مهم، با دقت و آموزش بیشتری 
رنگ اجرا به خود بگیرد و کارگزاران و متولیان انتخابات باید به 
طور کامل بر موضوع مسلط شوند. همچنین با توجه به اینکه 
در اینجا نقش احزاب پررنگ تر از گذشته است این موضوع 
عملکرد مسئولانه بیشتر و فراهم کردن مقدماتی را از سوی 

احزاب طلب می کند. 

جمهور  رئیس  ملی:  آرمان   
اظهار داشت: در شش ماهه دوم 
سال 1401 این رشد محقق شد 
و امسال هم کشور به سمت رشد 
تولید و اقتصاد حرکت می کند. امروز 
صنعتگران ما به این رسیدند که رشد 
صنعت را باید با علم و فناوری و دانش 
همراه کنند؛ چراکه اثر آن بر صادرات 
ما در این بخش و توسعه آن نمایان 
خواهد شد. سید ابراهیم رئیسی 
بیان کرد: آن چه صنعتگران از در 
دلسوزی و درباره موانع و مشکلات 
کشور در این بخش مطرح می کنند 
باید به خوبی شنیده شود. اساس 
کار آن است که ما احساس مان رفع 
مشکلات و موانع باشد و در این دولت 
تصمیم جدی برای حل مشکلات و 
موانع وجود دارد. وی با بیان این که 
مسائل  و  مشکلات  به  باید  »ما 
پیش روی صنعت کشور توجه کافی 
داشته باشیم«، یادآور شد: در بخش 
صنعت مهم است که شاهد حضور 
دانشگاه در کنار این بخش باشیم؛ 
چراکه تعریف این دو در کنارهم 
منجر به بهره وری بیشتر و رشد 

تولید و در نهایت رشد اقتصادی 
برای کشور می شود. رئیس جمهور با 
بیان این که »مساله انرژی در کشور 
اهمیت زیادی دارد« تصریح کرد: ما 
در کشور با ناترازی هایی مواجهیم. 
البته بنا نداریم در سخنان مان جز 
در جایی که تناسب دارد حرفی 
را بزنیم. ما دولت تشکیل دادیم 
تا مشکلات به ما منتقل شود نه 
به بخش های  را  اینکه مشکلات 
دیگر منتقل کنیم. دولت باید آنقدر 
ظرفیت داشته باشد که مشکلات را 
خودش در درون خودش حل کند. 
وی با انتقاد از تریبون دارانی که 
مدام از موانع و مشکلات می گویند 

و دولت را مسئول رفع مشکلات 
معرفی می کنند، خاطرنشان کرد: 
به  مشکلات  این  باشد  قرار  اگر 
صنعتگر، بازاری  و فعال اقتصادی 
برای  نمی شود.  که  شود  منتقل 
همین به وزرا گفته ام این مسائل 
را هرچه می خواهید در دولت بحث 
کنید اما در بیرون باید تمام رفتار 
ما امیدبخش باشد. رئیس جمهور 
با بیان این که »هر کشوری مثل 
کشور ما که در تحریم و تهدید است 
مشکلاتی دارد«، اظهار کرد: اما اگر 
قرار باشد این مشکلات هرروز به 
بدنه جامعه منتقل شود نه صلاح 
است و نه مفید. این مشکلات را 

باید چه کسی حل کند؟ مسئولان 
و دولتمردان باید این کار را انجام 
دهند. وی تصریح کرد: هیچ واحد 
تولیدی به هیچ عنوان نباید متوقف 
شود یا تولیدش را کم کند و از 
اشتغال بکاهد یا نیمه تعطیل شود 
بلکه باید مشکل شان را حل کنیم. 
هیچ مشکلی در کشور نیست که 
راهکار و راه حلی در درون کشور 
نداشته باشد. رئیس جمهور با بیان 
این که »ما راهکار حل مشکلات 
کشور را در دست بیگانگان دنبال 
نمی کنیم«، اظهار کرد: ما از تجربه 
دیگران استفاده می کنیم اما راهکار 
دست  در  اگر  را  مشکلات  رفع 
بیگانگان دنبال کنیم باید بمانیم تا 
چه زمانی آنان به ما لبخند بزنند یا 
مراقب باشیم مبادا اخمی بکنند. 
من بارها گفته ام تجربه  پیشینیان 
و دیگران برای ما قابل استفاده است 
اما نه اینکه برای مان نسخه بنویسند. 
ما نسخه دیگران را اجرا نمی کنیم 
بلکه آن را بومی سازی می کنیم و با 
شرایط اقلیم خودمان می سنجیم نه 
این که بدون مطالعه آن را اجرا کنیم.

 رئیس جمهور:

راهکارحلمشکلاتکشوررادردستبیگانگاندنبالنمیکنیم
 دادگاه پرونده ترور سردار

سلیمانی به زودی آغاز می شود

  معاون امور بین الملل قوه قضائیه 
و دبیر ستاد حقوق بشر گفت: ما 
به سوئدی ها گفتیم تنها گزینه ای 
که برای آقای نوری وجود دارد، 
تبرئه و بازگشت او به ایران است. 
کاظم غریب آبادی درباره رسیدگی 
به پرونده ترور شهید سلیمانی و 
همراهان ایشان نیز گفت: پیش از 
این کیفرخواست این پرونده صادر 
شد و باید فرآیند رسیدگی آغاز شود. 
اکنون قضات این شعبه تعیین شدند 
و ابلاغ ویژه از سوی ریاست محترم 
قوه قضائیه برای سه قاضی صادر 
شده و به زودی کار خودشان را آغاز 
خواهند کرد. وی گفت: جلسات 
دادگاه هم شکلی و هم محتوایی 
است و باید روند آن طی شود و 
شود.  بررسی  باید  کیفرخواست 
شاید دادگاه ایراداتی نسبت به آن 
وارد کند و نیاز به اصلاح داشته باشد؛ 
به هر حال قاضی تصمیم می گیرد و 
زمان بر است. مهم این است که شعبه 
با ابلاغ ویژه تشکیل شده و به زودی 

جلسات دادگاه آغاز می شود. 

  آرمان ملی- احسان اسقایی: مروری بر 
اخبار هسته ای در رسانه های مختلف نشان می دهد 
تمامی تحلیل ها پیرامون رفتن رابرت مالی از وزارت 
خارجه آمریکاست و برخی تلاش دارند خروج وی 
از مسئولیتش در ارتباط با ایران و مساله پرونده 
هسته ای را به مثابه یک محدودیت در جهت  
احیای توافق تحلیل کنند چرا که مالی یکی از 
شخصیت هایی بود که حضور خود را در تیم بلینکن 
در بازگشت به توافق هسته ای خلاصه کرده بود. از 
این  منظر برخی رفتن او از ریاست میز ایران در 
آمریکا را  یک امتیاز منفی در جهت احیای برجام 
اعلام می کردند. این تحلیل ها البته با واکنش 
غیرمستقیم سخنگوی کاخ سفید مواجه شد. 
جان کربی، مقام ارشد رسانه ای کاخ سفید، درباره 
خروج رابرت مالی از وزارت خارجه ایالات متحده 
گفت که تغییری در رویکرد دولت ایالات متحده 
در قبال جمهوری اسلامی ایران ایجاد نشده است. 
این مقام رسانه ای شورای امنیت ملی کاخ سفید 
ادامه داد: »ما به مقابله با رفتار های بی ثبات کننده 
ایران در هماهنگی با متحدان و شرکای خود ادامه 
خواهیم داد. ما به اعمال فشار بر ایران ادامه خواهیم 
داد. ما می خواهیم ببینیم ایران تصمیمات بهتری 
می گیرد و ما به تعامل مناسب برای بیرون آوردن 
آمریکایی هایی که به ناحق بازداشت شده اند ادامه 
می دهیم، و این رویکرد تغییر نخواهد کرد.« برخی 
دیگر رسانه ها با بازنشر خبر رفتن مالی نوشتند: 
»بسیاری تحلیلگران گفته اند که حتی قبل از 
این مرخصی های باحقوق و بدون حقوق، نقش 
مالی در امور ایران بسیار کمرنگ شده است و 
نیویورک تایمز نیز در این خصوص نوشت زمانی که 

دولت بایدن، مذاکرات غیرمستقیمی را با مقام های 
ایرانی در عمان و در بهار امسال انجام دادند، این 
»برت مک گورک« مقام ارشد کاخ سفید در امور 
غرب آسیا بود که نقش رهبری هیأت آمریکایی را 
ایفا می کرد.« این رسانه ها نقش مک گورک را در 
ارتباط با ایران البته سختگیرانه تر از رابرت مالی 

عنوان کرده است!
  آزادی زندانیان آمریکایی 

 از سخنان جان کربی می توان این نکته  را 
برداشت کرد که احتمالا آمریکایی ها اقدام تهران 
در آزاد سازی زندانیان آمریکایی را یک اقدام 
کلیدی برای خود تعریف کرده اند. در هفته های 
گذشته تهران برخی زندانیان اروپایی را بعد از 
مذاکرات با سلطان عمان که گفته می شد  وی برای 
رایزنی با مقامات ایرانی به منظور آزادی زندانیان 
غربی در ایران به تهران سفر کرده است، آزاد شدند 
و حتی اماراتی ها نیز در روزهای قبل اخباری در 
این ارتباط را اعلام کردند. در گذشته نیز مقامات 
دیپلماتیک ایران آمادگی خود را برای تبادل 
زندانیان اعلام کرده بودند اما به نظر می رسد به رغم 
اینکه همه برای تبادل زندانیان  آمادگی دارند هنوز 
اراده دو طرف به هم برخورد نکرده است تا توافقی 
حاصل شود. مشخص نیست آمریکا در برابر چه 
چیزی  زندانیان خود را از ایران طلب کرده است و 
ایران در برابر آزادی این زندانیان چه می خواهد؟ با 
این وجود هر معامله ای در این ارتباط وجود داشته 
باشد به نظر می رسد یک گره کور به نام تبادل 
زندانیان ایران و آمریکا هنوز وجود دارد که این گره 
البته با آزاد سازی برخی زندانیان اروپایی از ایران 

در هفته های گذشته بازتر شده است.

  مواضع منفعلانه تل آویو
 سوی دیگر ماجرای هسته ای البته به مواضع 
رژیم حاکم بر تل آویو باز می گردد. مقامات این 
رژیم در گذشته اعلام کرده بودند که ایران و آمریکا 
به توافقی موقت رسیده اند که این خبر از سوی 
تهران و واشنگتن تکذیب شد. بعدها نتانیاهو 
1۸0 درجه تغییر موضع داد و اعلام کرد توافق 
با ایران باید محدود کننده برنامه هسته ای این 
کشور باشد. اخیرا نیز پنتاگون اعلام کرده؛ معاون 
وزیر دفاع آمریکا و یک مقام وزارت جنگ رژیم 
اسرائیل در واشنگتن با یکدیگر دیدار کرده اند 
که ایران یکی از موضوعات مورد بحث میان آن ها 
بوده است. به گزارش ایسنا بنابر گزارش وب سایت 
وزارت دفاع آمریکا، کالین کال در این دیدار بر 
شراکت استراتژیک میان ایالات متحده و اسرائیل 
و همچنین بر تعهد واشنگتن به تعمیق همکاری 
برای مقابله با تهدیدات منطقه ای تاکید کرده است. 
همچنین تزاچی هانگبی مشاور امنیت ملی رژیم 
اسرائیل اظهار کرد که نتیجه مذاکرات آمریکا و 
ایران در محدود ساختن فعالیت هسته ای ایران 
هنوز مشخص نیست. ایران فعالیت غنی سازی 
خود را در ۶0 درصد متوقف کرده و به این دلیل 
آنچه او حمله پیشگیرانه به ایران خواند نزدیک 
نیست. به گزارش شفقنا از رویترزِ، هانگبی افزود: 
اگر ایران از خط قرمز عبور کند اسرائیل از خود 
دفاع خواهد کرد. به گفته او نتانیاهو خط قرمز ۹0 
درصد را برای اقدام علیه تاسیسات هسته ای ایران 
تعیین کرده است. وی در پاسخ به این سوال که آیا 
اسرائیل به تصمیم گیری برای حمله پیشگیرانه به 
ایران نزدیک است یا نه، گفت: »نزدیک نیستیم، 
چرا که ایرانی ها مدتی است فعالیت های خود را 
متوقف کردند و اورانیوم را تا حدی که از نظر ما خط 
قرمز است، غنی سازی نمی کنند.« به نظر می رسد 
تل آویو به این نتیجه رسیده است که در هر صورت 
ایران و آمریکا توافقی برای بازگشت به برجام را در 
دستور کار دارند. از این رو آنها تلاش دارند در بعد 

رسانه ای این توافق را با تاخیر مواجه کنند. 

گروه فشاری که قبلی ها را رو سفید کردند

  نوبت حمله به کنسرت گرشا! 
حمله کنندگان بازداشت شدند

مهمات هوشمند ساخت 
ایران در دنیا سرآمد است

 وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مسلح گفت: امروز وزارت دفاع آماده 
است پیشرفت های دانشی خود در 
زمینه های دفاعی را در اختیار سایر 
دستگاه ها و نهادها قرار دهد. امیر 
محمدرضا آشتیانی با بیان این که 
»در گذشته مهمات هوشمند یکی 
از برتری ها و انحصارهای نظام سلطه 
محسوب می شد«، یادآور شد: یقیناً 
مهمات هوشمند ساخت متخصصان 
و دانشمندان صنعت دفاعی جمهوری 
اسلامی ایران در دنیا سرآمد است و این 
یعنی باور و اعتقاد جوانانی که متعهدانه 
و مجاهدانه در دفاع از کیان سرزمین 
خود پای آرمان ها و ارزش های میهن 
خود ایستاده اند و به این افتخارها نائل 
آمدند. وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای 
آمار  »طبق  این که  بیان  با  مسلح 
رسمی بیش از 150 هزار نفر دکترای 
تخصصی و چند 10 هزار نخبه در کشور 
فعال هستند«، گفت: با نگاه تحولی به 
سیاست گذاری های جذب نخبگان 
در وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای 
مسلح، این وزارتخانه با افتخار رتبه 
نخست جذب و به کارگیری نخبگان 

در کشور را دارد. 

  آرمان ملی – یاسمین طالقانی: پس از 
برهم زدن کنسرت گروه لیان و علیرضا قربانی 
نوبت آن شد که خودسرها به سیرجان بروند 
و به زد و خورد در کنسرت گرشا بپردازند. 
گرشا رضایی که شامگاه جمعه ـ نهم تیرماه 
ـ در سینما قدس سیرجان روی صحنه رفته 
بود، با حمله عواملی ناشناس که سلاح سرد 
به همراه داشتند، روبه رو شد و در جریان این 
اتفاق دو نفر زخمی شدند و پلیس وارد عمل 
شد. بر اساس ویدئوهای منتشرشده، افرادی 
که به کنسرت رضایی حمله کرده اند، علاوه بر 
ایجاد فضای رعب و وحشت، شیشه های سالن 
را خرد کرده اند که البته گویا با مقاومت عوامل 
حراست، نتوانسته اند به داخل سالن کنسرت راه 
یابند. با این همه آنطور که از اظهارات خواننده 
و مسئول برگزارکننده برمی آید، در پی این 
حادثه چند نفر آسیب دیده اند. ضمن اینکه 
در ادامه این حادثه، گرشا رضایی و گروهش 
توانسته اند از محل برگزاری کنسرت خارج 
شوند. رضایی در واکنش به این اتفاق طی یک 
استوری نوشته است: »دوستان عزیزم ممنون 
که پیگیر سلامتی من هستید. من، بچه های 
گروه و مردم عزیز سیرجان که در کنسرت 
حاضر بودیم، در سلامت کامل به سر می بریم. 
البته گویا دو نفر از دوستان زحمتکش اداره 
فرهنگ شهر به صورت سطحی زخمی شدن 
که شکر خدا وضعیت جسمی شون خوبه. 
امیدوارم با عوامل بر هم  زدن امنیت کنسرت ها 
برخورد قانونی بشه که این وضعیت واقعا مایه 

شرمه.« در همین راستا، مدیرعامل مؤسسه 
آوای آرشه که مسئول برگزاری این کنسرت 
بوده است، به ایسنا درباره این ماجرا توضیح 
داده و گفته است: »در حوالی ساعت 2۳ در 
سانس دوم کنسرت، دو نفر از اراذل و اوباش 
که چهره خود را پوشانده بودند، اقدام به ورود 
به سالن با قصد بر هم زدن کنسرت کردند. در 
این ماجرا یک نفر از نیروهای ارشاد و یک نفر از 
نیروهای مؤسسه طی مقاومت از ورود این دو 
نفر به سالن، مجروح شدند که به صورت سرپایی 
مداوا و از بیمارستان ترخیص شده اند.« چند 
ساعت پس از اعلام جزئیات حمله افراد مسلح 
به سلاح سرد به محل برگزاری کنسرت گرشا 
رضایی در سیرجان و ورود پلیس به ماجرا، 
فرمانده انتظامی سیرجان از دستگیری عامل 
اصلی این نزاع خبر داد و گفت: سه نفر قصد 
ورود به سینما قدس سیرجان برای تماشای 
کنسرت گرشا رضایی بدون خریداری بلیت 
را داشتند که توسط عوامل ورودی و نگهبانی 
از ورود آنها جلوگیری شد. پس از بحث و ایجاد 
تنش شکل گرفته بین این افراد و عوامل سینما 
تعدادی از شیشه های ورودی سینما توسط 
آنها تخریب شد. سرهنگ امیر سبتکی افزود: 
با پیگیری های اطلاعاتی پلیس عامل اصلی 
این نزاع را دستگیر و جهت سیر مراحل قانونی 
تحویل مراجع قضائی داد. همچنین اقدامات 
پلیس برای شناسایی و دستگیری سایر عوامل 
دخیل در این حادثه ادامه دارد. چندی قبل هم 
گروهی از افراد خودسر به تالار وحدت حمله 

کردند تا مانع از برگزاری کنسرت گروه لیان 
شوند. حمله ای که خوشبختانه ناکام ماند. آنها 
وقتی با حمله  نیروهای خودسر مواجه شدند، 
خیلی سریع مقابل آنها ایستادند. متاسفانه این 
افراد قصدِ برهم زدن کنسرت و البته ایجاد 

رعب و وحشت در بین مردم را داشتند. 
  ماهیت گروه فشار جدید 

زمانی که موضوع بر هم خوردن کنسرت 
اتفاق های  یاد  به  اذهان  می شود  مطرح 
دهه های 70 و ۸0 و نام هایی مانند حسین 
الله کرم و مسعود ده نمکی میفتد. جریانی به 
نام حزب ا... که اکنون تغییر ماهیت داده و 
حمله به کنسرت ها و زنان بدحجاب در برنامه 
این گروه نیست بلکه ا... کرم استاد دانشگاه 
شده و ده نمکی کارگردان سینما! پس چه 
جریانی است که اقدام به بر هم زدن کنسرت ها 
می کند؟ برای یافتن ماهیت این افراد باید به 
برخی نشانه ها رجوع کرد. عزت ا... ضرغامی که 
در زمان ریاستش بر صداوسیما از انتشار نقد 
به گروه های فشار خودداری می کرد، اکنون 
بر مسند وزیر میراث فرهنگی و گردشگری 
می گوید: »برخی که در میان جمعیت مردم 
که می خواهند شاد باشند، می آیند و شعار 
ساختارشکنانه می دهند با شادی مردم مخالف 
هستند. این ها گروه فشار جدید هستند و جمع 
را به هم می ریزند. نباید 10 تا 20 نفر مانع 
شادی 2 هزار نفر شوند« اما این گروه فشار 
جدید چه افرادی هستند؟ این افراد با آنانی 
که به سفارت عربستان حمله کردند، بی ارتباط 
نیستند و تنها تفاوت آنها با گروه قدیمی فشار 
سازماندهی نشدن شان در قالب گروه یا یک 
جریان خاص است. گروه فشار قدیمی از قمه 
و چاقو استفاده نمی کرد اما گروه فشار جدید 
با اقداماتش روی گروه فشار قدیم را سفید 

کرده است. 

همه چیز را به گردن 
دولت قبل نیندازید

 یک نماینده مجلس گفت: بنده 
منتقد دولت قبلی هم بوده ام و به 
بسیاری از رویکردهای دولت قبل به 
شدت نقد داشتم و در مقابل بسیاری از 
تصمیم گیری های غلط هم ایستاده ام 
اما چطور در دولت قبل به نوعی این 
آقایان منتقد بودند و آنجا همه چیز 
را گردن دولت وقت می انداختند اما 
در حال حاضر که دولت، دولت همسو 
است، به سمت مردم فرافکنی می کنیم 
که مردم را مسئول این شرایط بدانیم 
و عدم قناعت مردم را عامل اصلی 
مشکلات بدانیم؟ معین الدین سعیدی 
افزود: متاسفانه رویکردی را از صاحبان 
تریبون مشاهده می کنیم به جای 
اینکه پاسخگوی عملکرد خودمان 
باشیم با یک فرافکنی توپ را در زمین 
مردم می اندازیم که چرا مصرف مردم 

بالا است؟

»آرمان ملی« آخرین تحولات هسته ای را بررسی می کند؛

گره کور آمریکایی ها از بند مذاکرات باز می شود!؟
تل آویو نا   امید از عدم توافق به دنبال فتنه گری علیه ایران


